
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради з питань прав людини, деокупації 

та реінтеграції тимчасово окупованих територій України, національних 

меншин і міжнаціональних відносин 

13 вересня 2023 року 

Веде засідання голова Комітету ЗАДОРОЖНИЙ А.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кворум. Максим Миколайович, доброго дня. Тому 7, 

7 начебто членів комітету присутні, отже, у нас кворум є. Засідання 

оголошую відкритим. 

Колеги, вам усім попередньо був надісланий проект порядку денного, – 

Неллі Яковлєва, доброго дня, – який складався з 4 питань. Руслан 

Олександрович, знову ж таки доброго дня. Та розділу "Різне". Однак, на 

жаль, на сьогоднішній день ми вимушені виключити перше питання з 

порядку денного, тому що, оскільки за дорученням Голови Верховної Ради 

Руслана Олексійовича Стефанчука проект змін надісланий до Венеційської 

комісії, тож ми очікуємо на відповідь саме від них. 

Як тільки отримаю відповідь Венеційської комісії, то одразу маю вам 

повідомити, що ми повинні будемо провести ще одне засідання комітету і 

розглянути цей законопроект. Тому будьте готові до того, що у нас треба 

спланувати ще одне засідання комітету в найкоротший час. 

Зараз пропоную затвердити порядок денний сьогоднішнього засідання, 

на якому пропонується розглянути законопроект, реєстраційний номер 9585, 

затвердити звіт про роботу комітету за період дев'ятої сесії Верховної Ради 

України дев'ятого скликання та розглянути лист Уповноваженого Верховної 

Ради України з прав людини. 

Прошу голосувати. 

Задорожний – за. 

 

БОЙКО Ю.А. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Анатолійович, дякую. 

Руслан Олександрович. 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Горбенко – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую дуже. 

Костянтин Іванович Касай. 

 

КАСАЙ К.І. Підтримую, голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую дуже. 

Сергій В'ячеславович Козир. 

 

КОЗИР С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Кузнєцов Олексій Олександрович. 

 

КУЗНЄЦОВ О.О. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Максим Миколайович Ткаченко. 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Чийгоз Ахтем Зейтуллайович. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Підтримую. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую дуже. 

Яковенко Євген Геннадійович. 

 

ЯКОВЕНКО Є.Г. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Неллі Іллівна Яковлєва. 

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам дуже. 

Тож 10 осіб – за. Рішення прийнято. 

Переходимо до розгляду питань порядку денного. Дмитро Валерійович, 

вітаю вас. Проект закону України… 

 

ЛУБІНЕЦЬ Д.В. Доброго дня, шановні колеги. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Проект Закону України про внесення змін до деяких 

законів України щодо правового статусу іноземців та осіб без громадянства, 

які беруть участь у захисті територіальної цілісності та недоторканності 

України (реєстраційний номер 9585, від 07.08.2023 року), поданий Кабінетом 

Міністрів України. Для представлення даного законопроекту ми запрошуємо 

на наше засідання представника Міністерства внутрішніх справ. Тож прошу 

вас, пане Богдане, до слова. 

 

ДРАП'ЯТИЙ Б.Є. Дякую.  

Доброго дня, шановний Андрію Вікторовичу, шановні народні 

депутати. Я не буду вже повторювати назву законопроекту. Законопроект 

розроблений Міністерством внутрішніх справ спільно з Державною 

міграційною службою України та внесений Кабінетом Міністрів України.  



Метою проекту закону є законодавче врегулювання прав іноземців та 

осіб без громадянства, які захищають територіальну цілісність України, та 

членів їх сімей на отримання посвідок на тимчасове проживання, дозволів на 

імміграцію або набуття громадянства України.  

Цим законопроектом пропонується надати можливість отримання 

дозволів на імміграцію або набуття громадянства України на підставі 

паспортних документів, строк дії яких закінчився, а також можливість 

отримання посвідок на тимчасове проживання іноземцями та особами без 

громадянства, залученими до захисту України у складі Сил територіальної 

оборони.  

Пропонується надати право на отримання посвідки на тимчасове 

проживання членам сім'ї осіб, які уклали контракт про проходження служби 

в Силах оборони України. Дозволити особам, які набули громадянство 

України під час воєнного стану і подали  зобов'язання про складання іспитів з 

основ Конституції, історії України та на рівень володіння державної мовою 

та які проходять військову службу за контрактом, виконати, взяти 

зобов'язання протягом двох років з дня припинення чи скасування воєнного 

стану.  

Також законопроектом передбачається усунення окремих колізій в 

Закону України "Про громадянство України" у зв'язку з прийняттям Закону 

України від 21 березня 2023 року №2996-9, набрання чинності якого 

відбудеться 27 жовтня 2023 року. Прийняття зазначеного проекту закону 

сприятиме утвердженню принципу справедливості у частині реалізації 

міграційної політики відносно осіб, які захищають суверенітет, 

територіальну цілісність і незалежність України.  

Дякую за увагу. Прошу підтримати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, пане Богдан. 

Колеги, станом на сьогодні маємо наступні висновки щодо цього 

законопроекту. Комітет з питань транспорту та інфраструктури рекомендує 



Верховній Раді України за наслідками розгляду законопроекту в першому 

читанні прийняти його за основу. За інформацією, яка міститься у висновку, 

вказаного комітету, Міністерство розвитку громад, територій та 

інфраструктури України відсутні зауваження та пропозиції до законопроекту. 

ГНЕУ, управління Апарату Верховної Ради України висловлює до 

законопроекту деякі зауваження, однак узагальнюючого висновку не надає. 

Міністерство фінансів України в межах своєї компетенції зазначає про 

відсутність зауважень до законопроекту та вказує, що реалізація його 

положень не впливатиме на показники бюджету. Державна прикордонна 

служба України підтримує проект закону. Служба безпеки України 

повідомила комітет про відсутність зауважень до законопроекту. 

Уповноважений Верховної Ради України з прав людини надає до проекту 

закону деякі зауваження і пропозиції та визначає про підтримку 

законопроекту за умови їх врахування.      

Шановні народні депутати члени комітету, чи бажає хтось висловитися 

по цьому питанню? Бачу. Колеги, положення цього законопроекту є дійсно 

актуальним в контексті необхідності оптимізації та вдосконалення процесів, 

спрямованих на врегулювання на період дії воєнного стану деяких питань 

щодо реалізації іноземцями своїх прав та обов'язків, зокрема тими, які 

фактично позбавлені можливості виконати свої зобов'язання та завершити 

процедуру набуття громадянства України у зв'язку з розірванням 

дипломатичних стосунків України з державами їх походження.  

З урахуванням зазначеного ставлю на голосування наступне рішення 

комітету рекомендувати Верховній Раді України проект Закону України про 

внесення змін до деяких законів України щодо правового статусу іноземців 

та осіб без громадянства, які беруть участь у захисті територіальної 

цілісності та недоторканності України (реєстраційний номер 9585, від 7 

серпня 23-го року), поданий Кабінетом Міністрів України включити до 

порядку денного десятої сесії Верховної Ради України дев'ятого скликання та 

за наслідками розгляду у першому читанні прийняти за основу.  



Друге. Під час розгляду на парламентському засіданні Верховної Ради 

України співдоповідачем з цього питання визначити народного депутата 

України, голову Комітету Верховної Ради України з питань прав людини, 

деокупації та реінтеграції тимчасово окупованих територій, національних 

меншин і міжнаціональних відносин  Задорожного Андрія Вікторовича. 

Прошу голосувати.  

Задорожний – за.  

 

БОЙКО Ю.А. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юрій Анатолійович.  

Горбенко Руслан Олександрович. 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Підтримую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Касай Костянтин Іванович. Костянтин Іванович, ввімкніть мікрофон, 

будь ласка.  

Козир Сергій В'ячеславович.  

 

КОЗИР С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Кузнєцов Олексій Олександрович.  

 

КУЗНЄЦОВ О.О. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Ткаченко Максим Миколайович.  

 



ТКАЧЕНКО М.М. Пане голово, я підтримую. Я тягнув руку, ви не 

побачили. Хотів підтримати цей законопроект і сказати, що з довірою 

відносимося до наших колишніх колег з комітетів Верховної Ради. Тому, 

коли бачимо, що захищає законопроект пан Драп’ятий, колишній 

представник одного з комітетів, то сто відсотків довіра. Пан Лубінець, якщо 

буде щось сьогодні захищати, сто відсотків довіра, тому що це наші колишні 

колеги. Тому голосуємо – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Ахтем Зейтуллайович. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Підтримую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Євген Геннадійович Яковенко. 

 

ЯКОВЕНКО Є.Г. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Неллі Іллівна Яковлєва. 

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костянтин Іванович, зараз.  

 

КАСАЙ К.І. Да, я вибачаюсь, колеги, підтримую, голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тож 10 осіб – за. Рішення прийнято. Дуже дякую всім 

колегам за голосування.  

Переходимо до наступного питання... 

 



ДРАП'ЯТИЙ Б.Є. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. ... про затвердження звіту про роботу комітету за 

період дев'ятої сесії Верховної Ради України дев'ятого скликання. Шановні 

колеги, це питання ми розглядаємо відповідно до положень частини другої 

статті 53 Закону України "Про комітети Верховної Ради України".  

Вам усім був надісланий проект звіту, в якому відображені основні 

показники діяльності нашого комітету за період дев'ятої сесії Верховної Ради 

України дев'ятого скликання.  

За період з лютого по серпень 2023 року комітетом було проведено 13 

засідань, на яких розглянуто і обговорено 55 питань, з них 39 питань, 

пов'язаних із здійсненням законопроектної функції, 13 питань стосувалися 

виконання доручень Верховної Ради України та її керівництва організації 

роботи комітету. Три питання комітет розглянув в порядку контролю, 

зокрема за період дев'ятої сесії комітетом підготовлено 17 висновків до 

законопроектів, з підготовки яких комітет визначено головним. Розглянуто 

22 проекти законів, до яких комітет мав подати свої пропозиції. Проведено 

значну кількість заходів, зокрема робочих зустрічей, громадські та експертні 

обговорення законодавчих ініціатив. Розглянуто 1519 листів і звернень. 

Також хочу визначити, що Верховною Радою України за період 

дев'ятої сесії було прийнято шість законодавчих актів, в підготовці яких 

комітет був визначений головним.  

Колеги, звертаю увагу, що основні показники роботи комітету під час 

дев'ятої сесії значно виросли в порівнянні з попередніми. Тому вважаю, що 

комітет працював досить ефективно. Я вдячний вам за роботу. І сподіваюсь, 

на не менш плідні результати вже під час поточної сесії. 

Тож, якщо ніхто не заперечує, ставлю на голосування пропозицію 

затвердити звіт про підсумки роботи Комітету Верховної Ради України з 

питань прав людини, деокупації та реінтеграції тимчасово окупованих 



територій України, національних меншин і міжнаціональних відносин за 

період дев'ятої сесії Верховної Ради України дев'ятого скликання.  

Прошу голосувати. 

Задорожний – за.  

 

БОЙКО Ю.А. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юрій Анатолійович.  

Горбенко Руслан Олександрович. 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Підтримую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Касай Костянтин Іванович. 

 

КАСАЙ К.І. Підтримую. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Козир Сергій В'ячеславович. 

 

КОЗИР С.В. За. Підтримую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Кузнєцов Олексій Олександрович. 

 

КУЗНЄЦОВ О.О. Голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Ткаченко Максим Миколайович. 

 



ТКАЧЕНКО М.М. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Чийгоз Ахтем Зейтуллайович. 

 

ЧИЙГОЗ А.З. Підтримую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Яковенко Євген Геннадійович. 

 

ЯКОВЕНКО Є.Г. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Неллі Іллівна Яковлєва. 

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Тож 10 осіб – за. Рішення прийнято. 

Переходимо до наступного питання. Питання третє: про розгляд листа 

Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини щодо збільшення 

видатків для Секретаріату Уповноваженого під час розгляду проекту Закону 

України про Державний бюджет України на 2024 рік. 

Шановні колеги, до комітету надійшов лист Уповноваженого 

Верховної Ради з прав людини Дмитра Лубінця, в якому омбудсмен просить 

підтримати пропозицію про збільшення видатків на 2024 рік для його 

Секретаріату. А саме: за КПКВК 5991010 "Парламентський контроль за 

додержанням конституційних прав і свобод людини" – на 109 мільйонів 715 

тисяч 800 гривень. З них оплата праці – на 79 мільйонів 145 тисяч 700 



гривень, а саме: видатки споживання – на 106 мільйонів 284 тисячі 300 

гривень, видатки розвитку – на 3 мільйони 431 тисячу 400 гривень. 

Вказаний лист вам усім був надісланий для ознайомлення, аналогічний 

за змістом лист Уповноважений направив на адресу Голови Верховної Ради 

України, який також доручив розглянути його на нашому комітеті. 

Додатково для можливості здійснення об'єктивного аналізу вам було 

направлено лист Уповноваженого з інформацією: штатним розписом та 

структурою його Секретаріату. 

Перед обговоренням я хотів би надати слово Дмитру Валерійовичу 

Лубінцю з цього приводу. Будь ласка, Дмитро Валерійович. 

 

ЛУБІНЕЦЬ Д.В. Дякую Андрій Вікторович. Доброго дня, шановні 

народні депутати. Я хотів би зразу сказати, що подібний лист я надсилав рік 

тому, і дякую, що тоді саме парламент, проголосувавши за збільшення 

видатків на фактично функціонування інституції Уповноваженого Верховної 

Ради України забезпечив виконання тих результатів, які ми показали за рік 

роботи. 

Я не буду зупинятись на перелічення всіх тих речей, які нам вдалося за 

рік зробити. Це і проведення низки міжнародних конференцій всередині 

нашої держави, це і налагодження окремих каналів повернення наших 

громадян з території Російської Федерації, з тимчасово окупованої території 

України, це окремий напрямок по поверненню наших дітей. Станом саме 

сьогодні, напевно, це так співпало, але я можу зараз проінформувати 

шановних народних депутатів, що сьогодні ми  повернули трьох дітей з 

території Російської Федерації і вони возз'єднались зі своїми батьками. 

Щодо цифри, на яку я прошу фінансування. Фактично я прошу 96 

мільйонів, трошки більше, на заробітні плати, бо 79 мільйонів – це сама 

заробітна плата, і 79145 – це заробітна плата, і 17 мільйонів 412 – це 

нарахування на оплату праці, тобто фактично це та ж сама заробітна плата.  

Інше – це комунальні послуги, утримання приміщень секретаріату. Ми 



окремо розпочали програму відкриття в регіонах України регіональних 

центрів захисту прав людини. На будівництво, відновлення, забезпечення 

матеріалів, комп'ютерною технікою завжди йде постачання виключно за 

рахунок міжнародної співпраці з міжнародними донорами. Такої співпраці у 

нас стає все більше і більше, але утримання з урахуванням, що це на балансі 

нашої інституції, яка є державним органом, зрозуміло, що нам треба 

фінансування саме з державного бюджету. І щодо видатків розвитку, по 

факту ми просимо тільки 3 мільйони 431 тисячу – це створення автоматичної 

пожежної сигналізації в основному приміщенні в Києві і придбання 

маркувальної машини. Маркувальна машина необхідна для розсилки 

кореспонденції. Станом на зараз у нас в секретаріаті машина, яка була 

придбана в 1996 році і вона не просто не справляється з тими об'ємами 

роботи, які ми показуємо, фактично зараз це заблоковано. Вручну наші 

співробітники клеять ці марки, що зупиняє фактично процес видачі 

відповідей нашим громадянам. Хотів би привести деякі цифри щодо 

збільшення показників. Кількість відкритих проваджень за рік у нас – 3 

тисячі 649, кількість здійснених перевірок – 1 тисяча 641. Основна цифра, я 

думаю, що, можливо, у вас вона викликала запитання, це кількість наданих 

пропозицій до проектів нормативно-правових актів – 3 тисячі 377. Ця цифра 

складається з усіх законодавчих ініціатив, які зареєстровані українським 

парламентом, з усіх змін до постанов уряду, а також згідно законодавства я 

як Уповноважений Верховної Ради України з прав людини погоджую 

внутрішні накази центральних органів виконавчої влади та правоохоронних 

органів. Перед тим як затверджує, наприклад, міністр чи Голова Служби 

безпеки України якийсь навіть внутрішній наказ, він проходить стадію 

аналізу мною і я ніколи не приймаю рішення без того, що експертно ми не 

дивимося на ці документи. Це величезний напрямок роботи, з яким ми, на 

мій погляд, ми справляємося. 



І ще одну хотів би, дві цифри привести. Це за вісім місяців 22-го року 

до уповноваженого надійшло 23 тисячі 620 звернень, то за вісім місяців 23-го 

року надійшло 65 тисяч 206 звернень. Фактично у нас втричі збільшення.  

І щодо роботи нашої гарячої лінії. Ми разом з проектом ПРООН з 

японським урядом запустили по-новому роботу нашої гарячої лінії, де ми, 

фактично ми не збільшували кількість працівників, ми отримали нове 

обладнання, нові підходи. Кожного тижня ми аналізуємо, я особисто дивлюсь 

аналіз звернень на першому місці, що більше всього хвилює наших громадян. 

Так от, як результат люди, по-перше, люди не просто почали 

додзвонюватись, а час середнього чекання, коли нададуть відповідь мої 

працівники, буде відповідь на телефон гарячої лінії, це 30 секунд. Середня по 

Кабміну – це в районі двох з половиною хвилин. Як результат, за вісім 

місяців 22-го року на телефон гарячої лінії наш надійшло 4 тисячі 80 

дзвінків, то за вісім місяців 23-року надійшло 70 тисяч 795 дзвінків. Тут 

фактично збільшення у вісімнадцять разів. Я розумію, що чим більше ми 

показуємо результатів роботи, тим більше буде до нас звернень і тим більше 

в нас буде робота. Це, знаєте, такий рух по колу. Я не просив в цьому році 

Міністерство фінансів кардинально збільшувати чисельність моїх 

працівників. Станом на зараз… Як тільки я прийшов я затвердив новий 

штатний розпис, який складає 458 осіб, коли я був обраний парламентом на 

цю посаду, працювала 281 людина, зараз працює 401 людина. Збільшення 

працівників в першу чергу відбулось за рахунок призначення працівників в 

регіони і ми продовжуємо цю роботу, фактично така в нас відбулась реформа 

нашої інституції з елементами децентралізації. Нам треба ще додаткові 

ресурси. Я розумію, що в умовах війни я кардинально не прошу інше 

фінансування ніж було в попередньому році, можливо, в наступному році ми 

переможемо і тоді ми зможемо просити ще більше фінансування. Але хочу 

вам повідомити, шановні народні депутати, що фактично з Державного 

бюджету України ми отримуємо виключно заробітні плати та оплату 

комунальних послуг. Вся наша операційна діяльність забезпечується за 



рахунок міжнародно-технічної допомоги, за рахунок наших міжнародних 

партнерів. Як приклад, можу вам сказати, сьогодні я разом з українськими 

дітьми, я зараз в дорозі, направляюсь в Гаагу, де буде окрема зустріч з 

керівником Міжнародного кримінального суду, потім буде поїздка в Нью-

Йорк на виступ… буде окремий захід на майданчику Генеральної Асамблеї 

ООН. Потім буде в Римі окремий захід по питанню українських дітей. Оця 

вся міжнародна активність відбувається тільки за міжнародні кошти. При 

цьому, що я особисто 90 відсотків свого часу,  незважаючи на те, що дуже 

велика міжнародна активність, я завжди своїм партнерам, які мене 

запрошують, наших дітей, пропоную, щоб мені надали можливість виступити 

онлайн. Я їду тільки тоді особисто, коли немає такої можливості або не 

передбачається і просять, щоб я особисто приїхав, надав якісь свої докази 

про порушення прав громадян України з боку Російської Федерації.  Роботи 

стає все більше.  

Я окремо хотів би подякувати щодо напрямків нашої діяльності, 

спільно підключаються народні депутати, десь народні депутати є 

драйверами, наприклад, по питанню захисту прав внутрішньо переміщених 

осіб. І тут якраз ми вже допомагаємо. Я окремо хотів подякувати шановним 

народним депутатам, які працюють в нашому профільному комітеті, це в 

першу чергу пану Максиму Ткаченку, який є головою міжфракційного 

об'єднання "ВПО України", де ми розпочали разом такий великий… Народні 

депутати приїжджають в регіони, а ми надаємо свою експертну підтримку, 

показуємо, що реально відбувається в регіонах, що відбувається в місцях 

компактного проживання, завжди запрошуються мої представники для 

виступів. І таким чином ми показуємо не просто синергію між нами, а 

конкретні результати для громадян України. До речі, коли у нас була 

міжнародна конференція в України по питаннях внутрішньо переміщених 

осіб, я сказав, що зверніть увагу, що перший орган України, який виконав 

рекомендації, які були зазначені в щорічній доповіді Уповноваженого 

Верховної Ради з прав людини, це зміна законодавства по захисту прав 



внутрішньо переміщених осіб – це зробив саме український парламент. 

Здавалося б, уряду набагато легше   внести зміни в постанови Кабміну 

набагато легше, але у нас парламент показує приклад, як, дійсно, треба 

швидко проходити всі процедурні моменти, міняти законодавство і 

показувати, що, дійсно, навіть в умовах війни питання захисту прав громадян 

України – це питання номер один для парламенту, для Уповноваженого 

Верховної Ради України і для нашого Президента, і для наших партнерів. Ми 

тим і відрізняємося від росіян, що для нас права людини це не просто слова, а 

наші принципи в діяльності.  

Тому дуже прошу шановних народних депутатів підтримати моє 

звернення, прийняти рішення, а також хотів би, щоб окремо була позиція 

саме на засіданні потім бюджетного комітету. Бо в тому році бюджетний 

процес для нас закінчився тим, що, дякую ще раз, профільний комітет 

підтримав, розписав саме так, як ми просили, бюджетний комітет, сказали, 

що так, підтримали, проголосували, а потім в остаточній редакції виявилося, 

що всі кошти спрямували в загальний бюджет нашої інституції, не 

зазначивши, що це йде на заробітні плати. І потім я чекав зміни до 

державного бюджету України, щоб зробити перекидку, і перекинули вже на 

заробітні плати. 

 Тому дуже прошу в тому числі в рішенні звернути на це увагу, що по 

факту я прошу 96,6 – це саме є заробітні плати. Я можу все робити за рахунок 

міжнародних партнерів, але не можу згідно законодавства давати 

фінансування, пряме фінансування на оплату, заробітної плати та сплату 

комунальних послуг.  

Дуже дякую, шановні народні депутати. Я знаю, що у нас в наступному 

році буде ще більше результатів, спільних результатів по захисту прав наших 

громадян. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Дмитро Валерійович.  

Шановні колеги, Максим Миколайович, будь ласка.  



 

ТКАЧЕНКО М.М. Дуже дякую, пане голово, за можливість сказати, 

підтримати це все, що тільки що говорив наш колишній колега, як я уже 

зазначав, Дмитро Валерійович, колишній голова нашого комітету 

профільного. Тому, по-перше, ми, безумовно, підтримаємо, тому що є довіра 

до людини до керівника. Але довіра до керівника – це, безумовно, важлива, 

як-то кажуть, составляющая мого рішення підтримати те, про що ми зараз 

говорили про додаткові витрати. Але і головне не особистість там Лубінця, 

або його прізвище, або там скільки ми з ним співпрацювали в комітеті і 

скільки знайомі, а саме те, що дійсно робиться. І ми з вами бачимо. І, я 

думаю, що нас агітувати тут нікого не треба. Ми всі бачили, яка кількість 

заходів, яка кількість форумів, яка кількість міжнародних поїздок і всього 

іншого.  

Я хочу зі свого боку підтвердити дійсно розвиток регіональних філій. 

Те, що зараз робиться, ну, це вражає, тому що перше, хочу зазначити, що це 

вкрай необхідно було і раніше, а зараз тим паче, після децентралізації. Я 

постійно, коли чую цей звіт, і в минулому році, коли Дмитро говорив про те, 

що буде розвиватися регіональна мережа. Зараз, коли вже вона розвивається, 

коли я бачу це особисто, коли ми їздимо. До речі, хочу трішки підкорегувати 

Дмитра Валерійовича, я не голова, а співголова. Ми втрьох, і Руслан 

Горбенко та Сергій Козир – мої друзі, колеги, і головне, переселенці з, на 

жаль, майже десятирічним вже досвідом ВПО, ми три співголови нашого 

міжфракційного депутатського об'єднання. Так ось, коли ми бачимо, і колеги 

тут майже всі присутні пам'ятають нашу зустріч, на жаль, тільки нашого 

голови пана Задорожного тоді не було, тому що він ще не працював тоді в 

нашому комітеті, коли ми зустрічалися з паном Резніковим та з його 

заступниками і задавали питання. Скільки людей працює в двох, друзі, в двох 

регіональних філіях? На той момент їх було по штатці дві, це Луганська та 

Донецька тільки області. Це не вся Україна як зараз у уповноваженого. Дві. І 

коли він сказав, що на Донеччині з чотирьох вакансій у нього дві людини 



працює, а на Луганщині три вакансії, але немає жодної людини, тому що 

вони не можуть знайти людей. Друзі, під час війни, яка йде з 2014 року, дві 

області, які підпорядковані Міністерству реінтеграції, тому що так і 

називалось, і комітет наш, пам'ятайте, називався – реінтеграція тимчасово 

окупованих територій, тобто Луганська, Донецька та Республіка Крим. 

Розумієте, на це було не те що слухати, на це дивитися було дуже важко. І 

мені дуже стидно, вибачте, що ми голосували потім за цю людину на 

міністра оборони і так далі. Ми з вами бачили його відношення до роботи і 

те, як він працював ще на минулій посаді. І ми не зупинили це. І, на жаль, в 

цьому також є і наша провина, те, що отак ось там, все те, що там за ці місяці 

було в Мінобороні  під час його керування і так далі. Тому що ми з вами 

стикалися кожного дня з його роботою на тій посаді. Але зараз не про нього, 

зараз про Офіс Уповноваженого Верховної Ради. Це також головне, що це, 

дійсно, про те, що зараз сказав Дмитро Валерійович, є співпраця між 

комітетом, між народними депутатами, тому що цей орган, за який ми 

голосуємо з вами. Ми голосуємо за голову, ми голосуємо за всі ці додаткові 

витрати і за штатний розпис і так далі, що ми голосували в минулому році, за 

те, що ми сьогодні голосуємо. І ця інституція, дивіться, це приклад того, що 

вони нам звітують, вони питають у нас можемо ми це підтримати чи не 

можемо і так далі. Це приклад для  усіх міністерств, за який я хочу усім 

нашим колегам, вам нагадати: ми також голосуємо, також підтримуємо їх і 

після цього вони і телефон не піднімають від більшості з нас. Ми все це з 

вами також знаємо і так далі.   

Тому, безумовно, підтримую. Дмитро Валерійович, дякую, ще раз 

кажу, за регіональну роботу. Майже… у мене є в телефоні, я вже не знаю, яка 

там кількість, яка починається з представника омбудсмена. Майже з кожним 

представником вашої обласної організації на регіонах ми знайомі, 

співпрацюємо, я ви вже зазначали, ми постійно їздимо і знаємо, що ви 

постійно їздите. І дякую за те, що приймаєте участь, хоча і в онлайні деколи, 

але сподіваємося, що будете… Ми не Рим.  Я розумію, що Полтава 23-го… Я 



думаю, що Костянтин Касай зараз мене підтримає як полтавчанин. Ми 

розуміємо, що Полтава 23 вересня в наступну суботу. Це не Гаага, не Рим і 

не Нью-Йорк, але сподіваюсь, що ви до цього вже повернетесь. Дуже хочемо, 

щоб ви прийняли особисту участь у нашій наступній виїзній сесії нашого 

міжфракційного депутатського об'єднання, а саме – в офіційній нараді 23 

вересня об 11 годині в Полтавській ОВА. Чекаємо на вас, на вашу команду, 

на ваших представників. 

Дуже дякую. Все підтримуємо. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Максим Миколайович. 

Костянтин Іванович, будь ласка, до слова. 

 

КАСАЙ К.І. Максим Миколайович уже багато чого сказав, і як-то 

кажуть, і добавити нічого. Дмитро Валерійович, і я вас теж запрошую, і 

радий буду бачити 23-го числа вересня місяця. Це якраз співпадає, випадає 

день міста Полтава. Якщо буде у вас нагода, буду радий бачити. 

А щодо вашого там прохання щодо додаткового фінансування, це дуже 

слушно і вважаю, що, колеги, треба це підтримати. Але чесно кажучи, я 

думав, що цифра буде набагато більша, так як проблематику деяку знаю, як 

працюють філії Уповноваженого Верховної Ради. Там є дійсно проблеми не 

тільки із оплатою праці, але є там і питання з автомобілями і так далі, і щодо 

забезпечення. Знаю, що використовують всі можливі, як-то кажуть, допомоги 

донорів, але і на сьогоднішній день цього недостатньо. 

Так що однозначно треба підтримати. Я бачу, що Дмитро Валерійович 

обрав шлях step by step, як-то кажуть, невеликими кроками, але дійсно 

інституція працює. І, колеги, це для нас дуже велика допомога і дуже велика 

співпраця. Можу єдине сказати, що за останні навіть не пів року, а, мабуть, 

рік дійсно роботу дуже видно і дуже багато інформації я особисто отримую 

дійсно від представників Уповноваженого Верховної Ради на місцях. Тобто 



дуже грамотно побудована робота всіх офісів, і надіюсь на те, що дійсно 

вони колись у перспективі спроектують це на громади. 

Так що однозначно підтримуємо. Дякую за роботу, Дмитро 

Валерійович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Костянтин Іванович. 

Шановні народні депутати, всі ми знаємо, як зараз працює інститут 

уповноваженого, наскільки якіснішою, ефективнішою стала його робота. При 

цьому варто врахувати умови воєнного стану, який поставив перед 

Уповноваженим та його командою нові виклики та завдання. Хто як не наш 

комітет найбільше знає про зусилля, які докладає Дмитро Валерійович для 

підвищення ефективності та зміцнення цієї інституції. 

Тому пропоную підтримати пропозицію Уповноваженого, викладену в 

листі на адресу комітету від 04 вересня 2023 року. З урахуванням граничних 

видатків, доведених Міністерством фінансів України до Секретаріату 

Уповноваженого, ставлю на голосування наступне рішення комітету: 

підтримати пропозицію Уповноваженого Верховної Ради України з прав 

людини щодо збільшення у проекті Закону України про Державний бюджет 

України на 2024 рік видатків для Секретаріату Уповноваженого за 

бюджетною програмою КПКВК 5991010 "Парламентський контроль за 

додержанням конституційних прав і свобод людини" на 109 мільйонів 715 

тисяч 800 гривень. А саме: видатки споживання – 106 мільйонів 284 тисячі 

400 гривень, з них оплати праці – 79 мільйонів 145 тисяч 700 гривень, 

видатки розвитку – на 3 мільйони 431 тисячу 400 гривень. 

Друге: направити відповідного листа з рішенням комітету до Комітету 

Верховної Ради України з питань бюджету для врахування під час підготовки 

проекту Закону України про Державний бюджет України на 2024 рік. 

Прошу голосувати. 

Задорожний – за. 

 



БОЙКО Ю.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юрій Анатолійович. 

Руслан Олександрович Горбенко. 

 

ГОРБЕНКО Р.О. Підтримую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Касай Костянтин Іванович. 

 

КАСАЙ К.І. Підтримую і голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Козир Сергій В'ячеславович. 

 

КОЗИР С.В. Підтримую. Знаю, висловлюю подяку роботі Дмитра 

Валерійовича, його інституції. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Кузнєцов Олексій Олександрович. 

 

КУЗНЄЦОВ О.О. Підтримую, голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Ткаченко Максим Миколайович. 

 

ТКАЧЕНКО М.М. Голосую – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Ахтем Зейтуллайович Чийгоз. 



Яковенко Євген Геннадійович. 

 

ЯКОВЕНКО Є.Г. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Яковлєва Неллі Іллівна. 

 

ЯКОВЛЄВА Н.І. Безумовно, голосую – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам.  

Тож 9 осіб – за. Рішення прийнято.  

Дмитро Валерійович, дякую. Сподіваємося, що ми належним чином 

відобразили в рішенні те, що ви нам зараз сказали.  

 

ЛУБІНЕЦЬ Д.В. Дуже дякую. Дуже дякую, Андрій Вікторович. Дуже 

дякую, шановні народні депутати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Переходимо до розділу "Різне". 

Колеги, чи є в когось інформація, котрою ви б хотіли поділитися з 

народними депутатами членами комітету?  

Руслан Олександрович. Мікрофон. Мікрофон, Руслан Олександрович.  

 

ГОРБЕНКО Р.О. Вибачайте. Вітаю, друзі. Є питання по "Різному".  

5.09 Апарат Верховної Ради України зняв з розгляду законопроект 

нашого комітету 9065, який був поданий Кабінетом Міністрів. Ми 

проголосували за нього ще на початку цього року. Але це дуже важливе 

питання щодо виконавчої служби, яка зараз стягує з наших переселенців, і 

зараз, щоб ви мали розуміння, вже є такий новий термін як, "Вимушено 

переміщена особа, фізична особа – боржник". Тому нашим законопроектом 

9065 було запропоновано, що всі виплати, які отримали наші переселенці від 



держави, від благодійних фондів, вони по заявці можуть бути отримані на 

спецрахунок, з якого виконавча служба не має можливості і права стягувати. 

Тому що ці кошти необхідні якраз для проживання наших громадян і оплати 

оренди та комунальних послуг, де вони проживають.  

Тому, шановні друзі, дуже прошу, разом щоб і від комітету звернутися 

до спікера нашого Руслана Олексійовича Стефанчука, що повернення 

законопроектів 9065 та законопроект альтернативного 9065-1 на розгляд 

десятої сесії Верховної Ради України. Це треба зробити негайно, тому що це 

вже як рік на часі. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Руслан Олександрович, я хотів би зауважити, що це ж 

не наш законопроект. Це Комітет правової політики Маслова. Ми 

підтримали, до речі, на розгляді рішення позитивне по цьому законопроекту. 

Відкликав його саме Маслов.  

 

ГОРБЕНКО Р.О. Тому, шановні друзі, я… По-перше, ініціатором 

законопроекту 9065 – це Кабмін, ініціатором альтернативного – це 

опозиційна партія, депутат Волков. Але, добре, ми розуміємо, що він 

відкликав чи не відкликав. Наш комітет прийшов, його комітет за вісім 

місяців це питання взагалі не розглядав. Тому я не розумію як можна було 

його відкликати, якщо його комітет навіть не розглянув. Тобто, окей, що ми 

повинні зробити? Звернутися до Маслова… (Не чути)    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. … (Не чути) Давайте я поспілкуюсь з Масловим, 

з'ясую це питання і спробую з ним домовитися, щоб вони його повернули до 

розгляду.  

 

ГОРБЕНКО Р.О. Добре. Дякую, Андрій Вікторович.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні народні депутати, я бачу, що… А, Максим 

Миколайович, будь ласка.  

 

ТКАЧЕНКО М.М. Андрій Вікторович, буквально 30 секунд додам. 

Дуже дякую, що ви відгукнулися і зараз от сказали якби, мабуть, 

якнайшвидше, да, такий шлях вирішення цього питання, голова комітету 

звернеться до голови комітету, до колеги з питанням чому так все це вийшло. 

Але мені здається. що нам потрібно, щоб все, що проходить через нас якось, 

щоб це контролювалось нашим секретаріатом. От ми зараз говорили про 

секретаріат уповноваженого, давайте і наш секретаріат також трішки в тонусі 

тримати, щоб у них в роботі було не тільки готувати нам оці до двох засідань 

в місяць максимум, якщо вони є, а буває і одне засідання в місяць. Я думаю, 

що не переробляється там команда нашого секретаріату по роботі з нами і з 

комітетом. Пусть включаються і контролюють питання всіх законопроектів, 

які проходили через наш комітет, головні вони були ці питання, 

законопроекти чи не головні, ми були там головними чи не головними, щоб 

ми всі знали. Ми щось підтримали і щось проголосували, колеги якісь все це 

закинули кудись і так далі.   І ця наша робота з вами, знаєте…Тому, тим паче, 

що у нас в комітеті є також переселенці, але я щось розумію, що їм начхати 

на мільйони людей. Тому що не контролюємо це питання. Дякую вам. 

Руслан, дякую тобі, що підняв це питання. Пане голово, дякую за ваше …(Не 

чути) 

  

ГОРБЕНКО Р.О. Андрій Вікторович, буде ще така пропозиція щодо 

звернення до Апарату Верховної Ради України, щоб по законопроекту 9065 

визначили наш комітет головним. Тому що там питання переселенців і їх 

прав. А те, що там якась виконавча служба не буде це стягувати, це 

відмітили, що це буде головний комітет Маслова, – ну, це, я думаю, велика 

помилка. Дякую. Тобто звернутися, від себе особисто можете звернутися до 

Маслова, до його комітету, але ще пропозиція звернутися до Апарату 



Верховної Ради України, щоб визначили законопроект 9065 головним за 

нашим комітетом. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую. Все, що зможу, все зроблю. Шановні 

колеги, порядок денний вичерпаний, всім дякую. Засідання оголошую 

закритим. На все добре. 


